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Cei care voiesc să trăiască cucernic întru Hristos Iisus vor fi prigoniţi. Aceasta a prorocit-o 

Apostolul la începutul erei creştine, şi douăzeci de veacuri de vieţuire creştină nu fac decât să 

trimită ecoul miilor de voci care confirmă adevărul acestei prorocii. 

O, Stăpâne Doamne Iisuse Hristoase, Carele ai înviat a treia zi din mormânt, luminează-ne pre 

noi ca să rămânem credincioşi până la sfârşit, şi dă-ne nouă puterea ca să îndurăm prigoanele 

până la sfârşit. Căci Ţie se cuvine toată slava şi mulţumirea în veci, Amin! 

  (Sfântul Nicolae Velimirovici,  Proloagele  de  la  Ohrida) 

 

Împărtășanie”. 

Pricepeți ce se întâmplă? 

Hristos, Sfânta Împărtășanie, este viața 

noastră. Însuși Hristos este Împăratul nostru, 

este Împăratul inimii noastre. Însă, inima 

Bisericii este Sfânta Împărtășanie. 

 Însuși Hristos unește pe toți oamenii.  

Dacă nu există Sfânta Împărtășanie, nu 

există unire. 

Hristos a venit să ne curețe de greșeli, de 

păcate, de orice rău, de fiecare boală și 

păcat. Iar acum Îl au pe Hristos ca pricină de 

molipsire! Este posibil așa ceva?  

Dar, dacă crezi că Hristos te va molipsi, 

că Hristos nu te va binecuvânta și nu te va 

mântui, atunci de ce te împărtășești? Bine ar 

fi să nu te împărtășești! 

În vremurile vechi martirii Îl mărturiseau 

pe Hristos – Și ce le spuneau eparhii, 

împărații, toți cei care stăpâneau? „Jertfiți 

idolilor, aruncați puțină tămâie, iar apoi vă 

vom elibera îndată. Nu vă vom omorî!” Iar 

ei, considerând acel lucru ca pe o trădare 

satanicească, spuneau: „Noi în Hristos 

credem, pe Hristos Îl iubim și nu vom aduce 

în niciun chip tămâie drept jerfă dumnezeilor 

mincinoși.” Dar astăzi, ce ni se cere?  

– Părinte, în ultima vreme observăm că 

Satana duce un război aprig împotriva 

Sfintei Împărtășanii. De ce credeți că se 

întâmplă aceasta? 

– Satana se teme foarte tare de Hristos. De 

aceea vrea să vină într-o zi ca să conducă 

lumea în locul lui Hristos, ca Antihrist. 

 Însă Sfânta Împărtășanie este Însuși 

Hristos! Atunci când preotul îi împărtășește 

pe oameni, ce le dăruiește? Trupul și Sângele 

lui Hristos sub forma pâinii și a vinului! 

Satana se teme de aceasta. De Trupul și 

Sângele lui Hristos, de Însuși Hristos!  

De altfel, ca să vină Antihrist, fiul lui 

Lucifer, să conducă lumea, va trebui să nu 

mai fie Sfânta Împărtășanie. Pentru că, atâta 

vreme cât se face Liturghie și creștinii se vor 

împărtăși cu Trupul și Sângele lui Hristos, 

Satana nu poate să pună în practică lucrările 

lui, nu poate să predomine, nu poate să 

conducă.  De aceea spunea odată un mare 

părinte duhovnicesc: „Atunci când vedeți că 

vor începe lupta împotriva Sfintei 

Împărtășanii, să știți că Antihrist se află pe 

drum.” 

Am întrebat însă: de ce se va lupta așa de 

mult împotriva Sfintei Împărtășanii? Pentru 

că Sfânta Împărtășanie nu îl lasă pe Satana 

să-și exercite puterile demonice asupra 

oamenilor. 

Mai este vorba încă de un lucru, pe care 

atunci nu am putut să-l înțeleg. Dar acum 

pricep! Va veni vremea în care, în lupta lui 

împotriva Sfintei Împărtășanii, Satana va 

găsi o modalitate prin care nu se va mai găsi 

nici măcar vin. Nu știu ce se va întâmpla, și 

dacă se va petrece asta – pot să dea o lege să 

se oprească producția vinului. Asta a spus 

acel părinte duhovnicesc, că: “la sfârșitul 

veacurilor, la venirea lui Antihrist, nu va mai 

exista Sfânta Împărtășanie. 

 Nu va mai exista nici vin pentru Sfânta  
Catedrala Sf. Mare Mucenic  Dimitrie  din  
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